
1 

 

 

 

 

PROTOKÓŁ  Nr XXXVIII/17 

z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 

z dnia  29 maja  2017 r. 

odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 

Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 

radnych w sesji uczestniczyło 13 radnych) i otworzył obrady XXXVIII sesji Rady Miejskiej w 

Iłowej. 

1)   Gajda Wiesława 

2)   Jakubowicz Mieczysław 

3)   Jung Alina 

4) Krawczyk Ilona 

5) Lesiak Edward 

6) Leszcz Waldemar 

7) Mutwil Artur 

8) Przynoga Franciszek 

9) Słomiński Tomasz 

10) Sygnowski Zygmunt 

11) Szymczak Piotr 

12) Mirosław Wdowiak 

13) Żołnowska Maria 

 

Nieobecni: 

Burnat Krystyna 

Siudy Krystian 

 

W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 

Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1) Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej  

2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 

3) Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy 

4) Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej 

5) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego UM w Iłowej 

6) Małgorzata Hajdas – Grzesik – Referent w Referacie Gospodarki Komunalnej UM w Iłowej 

7) Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 

8) Władysław Kozłowski – Sołtys wsi Czyżówek 

9) Leokadia Ziaja – Sołtys wsi Jankowa Żagańska 

10) Zdzisław Chodorski – Sołtys wsi Konin Żagański 

11) Franciszek Paczkowski – Sołtys wsi Czerna 

12) Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 

13) Beata Laskowska-Trzeciak – Dyrektor Zespołu Szkół w Iłowej 

14) Iwona Kaniewska – Dyrektor Przedszkola Miejskiego w Iłowej 

15) Janusz Kaniecki – Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej 

16) Ewa Gaweł – Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji 

17) Jan Woronik – Główny Specjalista w Referacie Gospodarki Komunalnej 

 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 

I.  Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 
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2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany 

w porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 

II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 

 Burmistrza Iłowej,  

 Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej w Iłowej, 

2. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  

3. Interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

4. Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian uchwały budżetowej na rok 2017 Gminy Iłowa – referuje Skarbnik Gminy (Druk Nr 

131) 

2) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iłowa na lata 2017 – 2030 – referuje 

Skarbnik Gminy (Druk Nr 132) 

3) przyjęcia aktualizacji Strategii Rozwoju Gminy Iłowa na lata 2014 – 2020 referuje 

J.Woronik, Główny Specjalista w Referacie Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 130) 

4) wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do gminnego zasobu nieruchomości, nieruchomość 

stanowiącą własność osoby fizycznej – referuje J.Kaniecki, Podinspektor w Referacie 

Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 129 str 9-10) 

5) wyrażenia zgody na wynajęcie na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym, gruntu 

stanowiącego część działki nr 773/5 położonej w Iłowej przy ul. Kościelnej – referuje 

J.Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 129 str 11) 

6) o zmianie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków udzielania stypendiów 

w ramach Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży 

Gminy Iłowa – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 128 str 1-6) 

7) o zmianie uchwały w sprawie ustanowienia okresowych stypendiów sportowych oraz 

nagród i wyróżnień za osiągnięte wyniki sportowe – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 128 

str 7-11) 

8) stwierdzenia przekształcenia zespołu publicznych szkół w ośmioklasową szkołę 

podstawową – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 129 str 1-3) 

9) dowozu dzieci do przedszkola i szkół, wobec których Gmina Iłowa nie ma obowiązku 

zapewnienia bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu – referuje Sekretarz Gminy 

(Druk Nr 129 str 4-6) 

10) ustalenia czasu w trakcie którego zapewnia się bezpłatne nauczanie, wychowanie i opiekę w 

przedszkolu publicznym – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 129 str 6) 

11) o zmianie uchwały w sprawie zasad i trybu korzystania z kompleksu boisk „Orlik” – 

referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 129 str 7) 

12) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Iłowa – referuje Sekretarz Gminy 

(Druk Nr 129 str 8-9) 
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5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

6. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

8. Zakończenie XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Iłowej.  

 

Porządek obrad został przyjęty bez uwag. 

 

PRZEBIEG OBRAD 

Ad. II pkt 1 

Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 

sesjami tj. od dnia 27.04.2017  r. do dnia 29.05.2017 r. : 

 17 maja udzieliłem odpowiedzi Wspólnocie Mieszkaniowej Nasza Chata Borowe 10 w 

sprawie dofinansowania do budowy przydomowych oczyszczalni ścieków, szacowanych 

terminów podpisania umów, szacowanych terminów realizacji inwestycji, 

 23 maja udzieliłem informacji Nadleśnictwu Lipinki Łużyckie nt. stanu dokumentacji 

planistycznej w Gminie Iłowa, 

 24 maja wystosowałem pismo do ZDW w Zielonej Górze w sprawie montażu lustra 

drogowego w Borowym w rejonie skrzyżowania z drogą gminną (interpelacja Radnego 

Zygmunta Sygnowskiego), 

 24 maja wystosowałem pismo do Poczty Polskiej SA Rejon w Poznaniu w sprawie 

porządkowania zaplecza placówki pocztowej przy ul. Kolejowej (od strony ul. Młyńskiej) 

 24 maja wystosowałem pismo do ZDW w Zielonej Górze w sprawie planów inwestycyjnych 

zarządcy drogi woj. nr 296 w zakresie kontynuacji przebudowy ul. Żagańskiej (interpelacja 

radnego Tomasza Słomińskiego), 

 24 maja wystosowałem pismo do ZDW w Zielonej Górze w sprawie planów inwestycyjnych 

w zakresie budowy obwodnicy Iłowej, 

 24 maja wystosowałem pismo do Starosty Żagańskiego w sprawach dotyczących: 

nawierzchni drogi powiatowej z Iłowej do Konina Żagańskiego i dalej do Szczepanowa ze 

szczególnym uwzględnieniem wyrównania i uzupełnienia dziur poboczy,  poboczy drogi ze 

Szczepanowa do Jankowej Żagańskiej poboczy drogi powiatowej w Czyżówku 

wyremontowanej przy współfinansowaniu Gminy Iłowa, utwardzenia zatoczki autobusowej 

w rejonie świetlicy wiejskiej w Czyżówku,  utwardzenia odcinka ok. 60m drogi powiatowej 

w Koninie Żagańskim, wymiany zniszczonych znaków drogowych – kierunkowych w 

Koninie Żagańskim, utrzymania czystości na drogach powiatowych po sezonie zimowym, 

 16 maja udzieliłem informacji publicznej nt. Termomodernizacji budynku socjalno-

administracyjnego w Iłowej w zakresie ewentualnego partnerstwa publiczno-prywatnego,  

 29 maja udzieliłem informacji publicznej w sprawie danych kontaktowych osoby 

odpowiedzialnej za inwestycje w Gminie Iłowa, 

 15 maja przy współudziale Sołtys Jankowej Żagańskiej p. Leokadii Ziaja i p. radnego 

Edwarda Lesiaka dokonano oględzin lokalizacji montażu punktów świetlnych planowanych 

do realizacji z Funduszu Sołeckiego Jankowa Żagańska, a także przy współudziale Sołtysa 

Konina Żagańskiego p. Zdzisława Chodorskiego dokonano oględzin lokalizacji montażu 

punktów świetlnych planowanych do realizacji z Funduszu Sołeckiego Konin Żagański,  

 16 maja ponownie dokonano oględzin ww. lokalizacji tym razem z Wykonawcami w 

zakresie możliwości montażu punktów we wskazanych miejscach, dodatkowo ustalono 

lokalizację lampy solarnej w Szczepanowie, 
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 4 maja unieważniłem postępowanie przetargowe dotyczące Termomodernizacji budynku 

socjalno-administracyjnego na terenie stadionu miejskiego w Iłowej z uwagi na kwotę 

jedynej oferty, przekraczającej środki jakie zostały na ten cel zarezerwowane w budżecie 

Gminy Iłowa, 

 28 maja unieważniłem postępowanie przetargowe dotyczące Modernizacji ul. Batorego 

polegającej na przebudowie nawierzchni drogi wraz z chodnikami i odwodnieniem. 

Unieważnienie spowodowane było odrzuceniem wszystkich dwóch ofert z uwagi na brak 

zgody na przedłużenie terminu związania ofertą,  

 8 maja ponownie ogłosiłem przetarg dotyczący Termomodernizacji budynku socjalno-

administracyjnego na terenie stadionu miejskiego w Iłowej. W wyniku otwarcia ofert 

ustalono, że jedyna oferta ponownie przekracza kwotę zarezerwowaną w budżecie Gminy 

Iłowa na ten cel, 

 8 maja ponownie ogłosiłem przetarg dotyczący Modernizacji ul. Batorego polegającej na 

przebudowie nawierzchni drogi wraz z chodnikami i odwodnieniem. W wyniku otwarcia 

jedynej oferty ustalono, że oferta przekracza o ok. 40tys. kwotę zarezerwowaną w budżecie 

Gminy Iłowa na ten cel, 

 10 maja ogłosiłem przetarg dotyczący Modernizacji Placu Wolności polegającej na 

przebudowie nawierzchni drogi wraz z chodnikami i odwodnieniem. Termin otwarcia ofert 

31 maja, 

 19 maja zamówiłem 4 studnie podciśnieniowe na potrzeby przebudowy kanalizacji 

sanitarnej w rejonie ul. Hutniczej 1, 

 26 maja zleciłem wykonanie tablicy informacyjnej dotyczącej PSZOK w Iłowej, 

 11 maja podpisałem 6 umów na realizację zadań dotyczących inicjatyw lokalnych 

dotyczące: organizacji spotkania integracyjnego grupy seniorów ze Związku Emerytów 

rencistów i Inwalidów oraz Klubu Seniora z partnerami z Niemiec, zakupu i montażu koszy 

i ławek w rejonie ul. Hutniczej 3-3A, zakupu i montażu koszy i stojaków rowerowych w 

rejonie budynku Czyżówek 73-77, wymiany opraw oświetleniowych w rejonie budynku 

Czyżówek 73-77, organizacji zawodów wędkarskich o puchar Burmistrza Iłowej oraz w 

ramach Dnia Dziecka, organizacji wyjazdy do wrocławskiego ZOO w ramach Dnia 

Dziecka, 

 24 maja wyraziłem zgodę dla Klubu Piłkarskiego Piast Iłowa na demontaż bramek z terenu 

boiska przy ul. Żagańskiej do wykorzystania na boisku treningowym przy ul. Piaskowej, 

 16 maja wziąłem udział w radzie budowy dotyczącej przebudowy ul. Żagańskiej, na której 

przypomniałem uwagę Gminy Iłowa składaną podczas wcześniejszych rad dotyczącą 

konieczność rozwiązania problemu zastoiska wód opadowych w rejonie skrzyżowania z ul. 

Sportową oraz przy zjeździe do oczyszczalni ścieków, 

 15 maja Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Żaganiu w odpowiedzi na skargę 

Burmistrza Iłowej dotycząca stanu budynków po tzw. byłym ogrodnictwie podjął czynności 

przewidziane przez prawo budowlane w tym zakresie, 

 dokonałem rozeznania cenowego w sprawie opracowania dokumentacji technicznych 

dotyczących rozbudowy sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w rejonie ul. Żagańskiej (teren 

byłego boiska) oraz ul. Dębowej, 

 28 kwietnia opublikowałem Analizę stanu gospodarki odpadami na terenie Gminy Iłowa za 

rok 2016, 

 zgłosiłem 5 przypadków awarii oświetlenia drogowego a także zgłosiłem 3 przypadku 

reklamacji (ponaglenia) zgłoszeń (wrastające konary w linię napowietrzną przy ul. 

Traugutta, uszkodzona oprawa przy Czyżówek 87, uszkodzona oprawa przy drodze do 

garaży na os. Czyżówek), 

 w obszarze nieruchomości 27.04 rozmawiałem z Panem Edmundem Wawrzyniakiem w 

kwestii wniosków o przekazanie nieruchomości ANR na rzecz Gminy Iłowa. Pan 

Wawrzyniak poinformował mnie, że w przyszłym tygodniu wyśle protokół dotyczący 
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działki w Czernej pod siłownię plenerową, a po 3 maja weźmie się na następne działki do 

przekazania, 

 28 kwietnia przeprowadzono ze skutkiem pozytywnym II nieograniczony przetargu ustnego 

na sprzedaż nieruchomości zabudowanej d. szkoła w Szczepanowie, 

 negatywnie zaopiniowałem wniosek o wydzierżawienie części działki nr 720/1 w Iłowej z 

przeznaczeniem pod pawilon gastronomiczny (skwer u zbiegu ulic Surzyna i Żagańskiej 

naprzeciw apteki), 

 wydałem postanowienia opiniujące podział działek gminnych przy ul. Dębowej (działka nr 483) oraz 

przy ul. Sportowej (działka 233/1), 

 (15.05) podpisałem protokół uzgodnień dot. sprzedaży na rzecz najemcy lokalu 

mieszkalnego przy ul. Pałacowej 3/1 , 

 podpisałem protokół uzgodnień dot. nieodpłatnego przejęcia przez Gminę Iłowa od Agencji 

Nieruchomości Rolnych  działki nr 395/1 w Czernej pod budowę siłowni zewnętrznej, 

 wydałem (16.05) decyzje w sprawie ustanowienia trwałego zarządu na nieruchomościach 

położonych w Iłowej ozn. działkami nr działki nr 706/3 i 707 (Zespół Szkół) oraz nr 635/2, 

633 i 636 (Przedszkole Miejskie), 

 16 maja spotkałem się z właścicielem działki nr 71 w Iłowej w sprawie dotyczącej jego 

wniosku o uregulowanie wejścia z jezdnią asfaltową w jego działkę. Właściciel 

zaproponował kwotę 25 zł za 1 m.kw. Ustalono, że wydzielenie działki nastąpi łącznie z 1 m 

pasem od jezdni asfaltowej,  

 powołałem komisję do przetargową do przeprowadzania pierwszego przetargu ustnego 

nieograniczonego na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej  ozn. działka nr 1/57 

w obrębie Konin Żagański (Strefa Aktywności Gospodarczej), 

 na wniosek najemcy wyznaczyłem do sprzedaży lokal mieszkalny przy ul. Kolejowej 9/1, 

 w dniu 19 maja ze skutkiem negatywnym odbył się pierwszy przetarg ustny nieograniczony 

na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej  ozn. działka nr 1/57 w obrębie Konin Żagański 

(Strefa Aktywności Gospodarczej), 

 w dniu 23 maja podpisałem akty notarialne dot. sprzedaży lokalu mieszkalnego na rzecz 

najemcy przy ul. Pałacowej 3/1 oraz sprzedaży nieruchomości zabudowanej budynkiem 

dawnej szkoły podstawowej w Szczepanowie, 

 podejmując zarządzenia wyznaczyłem do sprzedaży nieruchomość niezabudowaną ozn. 

działką nr 256/9 w Szczepanowie dla poprawienia funkcjonalności działki sąsiedniej nr 257 

oraz lokale mieszkalne przy ul. Mickiewicza 11 (w budynku znajdują się dwa lokale, o 

których sprzedaż wystąpili ich najemcy), 

 w dniu 25 maja dokonałem przekazania nieruchomości zabudowanej dawnym budynkiem 

szkoły podstawowej w Szczepanowie,  

 wpłynęło pismo Nadleśnictwa Żagań dot. uregulowania przebiegu dróg gminnych i leśnych. 

Propozycje Nadleśnictwa są obecnie analizowane,   

 28 kwietnia dokonano odbioru prac związanych z remontem przepustów oraz czyszczeniem 

rowu w pasie drogi gminnej w m. Borowe (działka nr 440), 

 przygotowałem projekt stałej organizacji ruchu związany z likwidacją oznakowania na 

drodze gminnej – ul. Jaśminowej od ul. Daliowej i przesłałem do Starostwa Powiatowego w 

Żaganiu. Starosta Żagański zatwierdził projekt w dniu 10 maja 2017 r. W dniu 18 maja 

wysłano zawiadomienie o wprowadzeniu nowej organizacji ruchu z dniem 26 maja br.,   

 09.05 zgłosiłem telefonicznie do Komisariatu w Iłowej przejazd pojazdów na drodze z 

ograniczeniem tonażu na ul. Traugutta (kierunek na Karolinów), 

 przygotowałem informację o zimowym utrzymaniu dróg gminnych dla przewodniczącego 

Komisji Budżetu, 

 dokonano odbioru prac dot. remontu poboczy i dróg gruntowych w Kowalicach. Prace 

wykonane w ramach Funduszu Sołeckiego Sołectwa Kowalice, 
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 wysłałem informację do Zrzeszenia Gmin Województwa Lubuskiego o działaniach 

związanych z Planem zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego, 

 dostarczono mieszankę bazaltową do naprawy drogi gruntowej w Czernej (pomiędzy 

budynkami nr 16 i 21). Naprawa drogi wykonana zostanie przez pracowników będących w 

dyspozycji Sołtysa, 

 dokonałem odbioru (19.05) drogi do działek oraz remontu wału i montażu słupów na 

zalewie w Klikowie,  

 w związku ze zgłoszeniem szkody powstałej przy skrzyżowaniu dróg gminnych w m. Iłowa 

nr 101144F ul. Leśna i nr 101142F ul. Piaskowa przesłano do ubezpieczyciela pismo o 

rozpatrzenie zgłoszenia i ewentualną likwidację szkody z polisy ubezpieczeniowej Gminy 

Iłowa, 

 podpisałem umowę z Zakładem Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej na 

koszenie poboczy przy drogach gminnych, 

 wnioskowano do Starostwa Powiatowego o wydanie decyzji zezwalającej na usunięcie 

drzew: 

 - w Szczepanowie - sosna, 

-  na drodze gminnej ul. Konopnickiej – dąb uschnięty, 

 otrzymano decyzję od Starosty Żagańskiego: 

- nie zezwalającą na usunięcie drzewa przy garażach, przy ul. Okrzei, 

- nie zezwalającą na usunięcie drzewa przy ul. Traugutta, 

- zezwalającą na usunięcie drzew przy ul. Traugutta 23 – kasztany, 

- zezwalającą na usunięcie drzewa przy ul. Traugutta  30 – brzoza, 

- nie zezwalającą na usunięcie drzew przy ul. Traugutta 30 – modrzewie,    

 dokonano cięć pielęgnacyjnych: 

- na strefie aktywności gospodarczej, Konin Żagański, 

 zlecono cięcia pielęgnacyjne: 

- na osiedlu Czyżówek, 

 zlikwidowano 2 dzikie wysypiska: 

- strefa aktywności gospodarczej,  

- teren za sklepem Biedronka,  

 przyjęto 1 bezpańskiego psa do schroniska, 

 adoptowano 2 psy ze schroniska i zrealizowano 1 zachętę adopcyjną w formie rzeczowej 

(karma, smycz, obroża, kaganiec). 

 pomierzono i sfotografowano drewno (kłody dębowe) z wycinki drzew z ul. Konopnickiej 

na potrzeby późniejszej sprzedaży drewna,   

 wydano 2 decyzje - umorzenie postępowania dla właścicieli nieruchomości wsi Czyżówek 

w sprawie: 

- obowiązku uiszczania opłat za opróżnianie zbiornika bezodpływowego, 

- ustaleniu wysokości opłat za opróżnianie zbiornika bezodpływowego, 

- terminie uiszczania opłat za opróżnianie zbiornika bezodpływowego, 

- sposobie i terminie udostępniania zbiornika w celu jego opróżnienia, 

 wezwano 55 właścicieli nieruchomości do okazania się umów oraz rachunkami za wywóz 

nieczystości płynnych z miejscowości Janowa Żagańska. Do tej pory z miejscowości 

Jankowa Żagańska umowami i fakturami okazało się 5 osób, tylko umowami okazało się 3 

osoby oraz tylko fakturami okazało się 6 osób. 2 właścicieli posiada przydomową 

oczyszczalnię ścieków, 
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 nadano 3 numery porządkowe nieruchomości, 

 przydzielono dwa lokale socjalne, 

 przedłużono jedną umowę na najem lokalu socjalnego, 

 wydano 2 zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych do pożycia poza miejscem 

sprzedaży, 

 wydano 3 jednorazowe zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych,  

 wydano 1 zezwolenie na sprzedaż alkoholu w trakcie organizowanych przyjęć, 

 działalność gospodarcza: 

9 przedsiębiorców zmieniło wpis do działalności gospodarczej, 

4 przedsiębiorca wznowiło działalność gospodarczą , 

1 przedsiębiorca zakończył prowadzenia działalności gospodarczej, 

 otrzymaliśmy odpowiedź od Wspólnoty Mieszkaniowej Konin Żagański 32 na nasz wniosek 

związany z chęcią podjęcia się podziału nieruchomości i przeznaczenia na lokale 

mieszkalne. Wspólnota głosami 3:1 nie zgodziła się na podział nieruchomości, 

 5 maja br. podpisano umowę na odmulenie rowu melioracyjnego w Czyżówku na działce nr 

787  na odcinku ok. 100 mb,. Wartość umowy – 2.200,00 zł, 

 11 maja podpisano umowę na „Modernizację ul. Pułaskiego polegającą na przebudowie 

nawierzchni drogi wraz z chodnikami i odwodnieniem na kwotę 1.201.078,09 zł brutto. 

Wykonawcą robót będzie Przedsiębiorstwo   Drogowe „Kontrakt” z Krosna Odrzańskiego, 

 Otrzymaliśmy pozytywną odpowiedź z Urzędu Marszałkowskiego dot. przyznania 

2.900.000,00zł na budowę Przedszkola w Iłowej. 

 

Przewodniczący Komisji Stałych Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z pracy 

Komisji za okres międzysesyjny.  

Ad. II pkt 2 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Mieczysław Jakubowicz – Radny 

Panie Burmistrzu o ile dobrze pamiętam już siedem razy paliło się byłe ogrodnictwo. W moim 

osądzie są to podpalenia. Przyjeżdża Straż z Żagania uważam, że są to duże koszty, zbędne koszty 

moim zdaniem. Na ile jesteśmy w stanie wpłynąć na Policję, żeby zwiększyła patrole i złapała tego 

podpalacza.  

Pan Edward Lesiak – Radny 

1) Czy zakończyła się już akcja sprzątania po zimie? 

2) Czy został oczyszczony przepust w Jankowej? 

3) Nie wiem jak daleko jest posunięta sprawa przystanku na żądanie w Jankowej. 

4) Chciałbym się zapytać o kalendarium utwardzenia odcinka drogi z Janowa do Mirostowic, 

który jest zaplanowana w budżecie. 

5) Na jakie cele obiekt w Szczepanowie został sprzedany. 

Pan Franciszek Przynoga – Radny 

1) Do pana Przewodniczącego Rady, na poprzedniej sesji nie było przedstawicieli strażaków 

OSP z Gminy Iłowa, czy byli zapraszani. Mam na myśli uroczystą sesję z przedstawicielami 

Gminy Blanzy. 

2) Do pana Burmistrza zapytanie, czy będzie oznakowanie zezwalające rowerzystom do 

poruszania się po chodniku przy budującej się drodze nr 296. 
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3) Czy gmina wprowadzi do realizacji program wymiany pieców węglowych na bardziej 

ekologiczne, które działają w innych gminach, ponieważ dużo mieszkańców się dopytuje. 

4) Na jakim etapie jest montaż lustra przy połączeniu ul. Leśnej i Piaskowej. 

Pan Mieczysław Jakubowicz – Radny 

Panie Burmistrzu ja bym spróbował jeszcze raz przekonać Marszałka w sprawie dopuszczenia 

ruchu rowerzystów po chodniku na ul. Traugutta, ponieważ przy tak dużej ilości tirów 

przyjeżdżających przy ul. Traugutta, to by zwiększyło bezpieczeństwo rowerzystów. Oczywiście na 

zasadzie, że pieszy ma pierwszeństwo, rowerzysta ustępuje. 

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny 

Panie Burmistrzu, czy gmina w ogóle rozważa rządowy program mieszkanie 500+. 

Ad. II pkt 3 

Kolejny punkt obrad – zapytania, interpelacje przewodniczących organów wykonawczych 

jednostek pomocniczych.  

Pani Leokadia Ziaja – Sołtys wsi Jankowa Żagańska 

1) W dalszym ciągu nie wiemy jaka jest sytuacja z Koleją, zamknięta jest poczekalnia dla 

podróżnych, ludzie stoją na dworze. 

2) Czy Kolej można zobowiązać, żeby naprawiła drogę dojazdową od przejazdu kolejowego 

do budynku stacji, to jest wizytówka Jankowej.  

Pan Zdzisław Chodorski – Sołtys wsi Konin Żagański 

Ostatnio było takie zdarzenie, że mieszkaniec z Konina zawiózł opony do PSZOK i punkt nie chciał 

przyjąć tych opon. Dopiero po interwencjach zostały przyjęte. Mieszkaniec mnie zobowiązał, żeby 

tutaj tą sprawę poruszyć.  

Ad. II pkt 4 

Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian uchwały budżetowej na rok 2017 Gminy Iłowa 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że zwiększenie planu wydatków 

o kwotę 520 zł w dziale 600 rozdział 60016 §§ 4110,4120,4170 i zmniejszenie planu wydatków 

również o kwotę 520 zł w dziele 921 rozdział 92109 §4210 dotyczy zmian w przeznaczeniu 

Funduszu Sołeckim sołectwa Klików tj. podczas zebrania wiejskiego zmniejszono plan wydatków 

związanych z zakupem wyposażenia do świetlicy wiejskiej a przedmiotowe środki finansowe 

przeznaczono na wykonanie i montaż kraty stalowej i drzwi stalowych  na przystanku 

autobusowym.  

Zwiększenie planu wydatków w dziale 801 rozdział 80104 §§ 6050,6057,6059 o kwotę 325.496 zł 

dotyczy projektu” Poprawa infrastruktury edukacji przedszkolnej w Gminie Iłowa”, któremu 

towarzyszy zmniejszenie planu wydatków w dziale 921 rozdział 92116 § 6050 o kwotę 264.863 zł 

na zadaniu „ Przebudowa Miejskiej Biblioteki Publicznej w Iłowej wraz z utworzeniem sali 

multimedialnej – wiedza i magia, oraz zwiększenie planu dochodów w dziale 801 rozdział 80104 § 

6257 o kwotę 60.633 zł . 

W ramach planu wydatków Zespołu Szkół w Iłowej zostaje zwiększony plan wydatków w dziale 

801 rozdział 80110 § 4260 o kwotę 2.038 zł na pokrycie wydatków związanych z zakupem energii 

elektrycznej  i zmniejszony plan wydatków w dziale 854 rozdział 85401 § 4040 o kwotę 2.038 zł 

dotyczący dodatkowego wynagrodzenia rocznego. 

Zmniejszenie planu wydatków w dziale 900 rozdział 90015§ 4260 o kwotę 3.000 zł dotyczy zakupu 

energii elektrycznej dla oświetlenia ulic i zwiększony plan wydatków w dziale 921  rozdział 92109 

§ 4260 również o kwotę  3.000 zł  z przeznaczeniem na zakup energii elektrycznej w świetlicy 

wiejskiej w Szczepanowie. 
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Zwiększenie planu dochodów w dziale 921 rozdział 92105 § 0960 i zwiększenie planu wydatków w 

dziale 921 rozdział 92105 § 4300 o kwotę 300zł  dotyczy sfinansowania darowizną wydatków 

związanych z festynem w Jankowej Żagańskiej. 

Zwiększenie planu wydatków w dziale 921 rozdział 92109 § 4300 o kwotę 110 zł dotyczy 

zwiększenia planu wydatków związanych z działalnością Uniwersytetu Trzeciego Wieku. 

Zwiększenie planu wydatków w dziale 926 rozdział 92601 § 6050 o kwotę 194.179 zł związane jest 

z wprowadzeniem do budżetu zadania pn.”Przebudowa boisk sportowych stadionu miejskiego w 

Iłowej” 

Zwiększenia planu dochodów o ogólną kwotę 1.895 zł w działach: 010 o kwotę 68 zł, 700 o kwotę 

24 zł, 756 o kwotę 983 zł, 855 rozdział 85502 § 2360 o kwotę 820 zł, pokrywają zmniejszenie 

planu dochodów z tytułu subwencji oświatowej o kwotę 1.895 zł w dziale 758 rozdział 75801 

§2920 (pozostaje  do zmniejszenia plan dochodów z tytułu subwencji oświatowej o kwotę 96.821 

zł.) 

W wyniku dokonanych zmian plan dochodów  zostaje zwiększony o kwotę 60.933 zł natomiast 

plan wydatków zostają zwiększone o kwotę  255.222 zł. 

Różnica pomiędzy zwiększeniem planu wydatków i planu dochodów  znajduje swoje pokrycie w 

zwiększeniu przychodów  o kwotę 194.289 zł z tytułu wolnych środków jako nadwyżki środków 

pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających z rozliczeń kredytów i pożyczek z lat 

ubiegłych. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

2) zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy Iłowa na lata 2017 – 2030 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że zmiana w wieloletniej 

prognozie finansowej zostaje przedłożona w formie uchwały w związku z tym, że wprowadzamy do 

wykazu przedsięwzięć jeszcze jedno przedsięwzięcie, którym jest „Poprawa infrastruktury edukacji 

przedszkolnej w Gminie Iłowa”. Wprowadzenie tego zadania rzutuje na naszą wieloletnią prognozę 

finansową w roku 2018 i w roku 2019, ponieważ w roku 2018 do sfinansowania tego zadania 

została wprowadzona część zaliczki, którą możemy wykorzystać. Proszę Państwa zmniejszamy 

wydatki bieżące o kwotę 241.489 zł, czyli musimy mieć świadomość, że wydatki bieżące na rok 

2018 będziemy musieli przykrócić. Przeznaczamy tą kwotę na wydatki majątkowe i wprowadzamy 

kredyt w kwocie 1.435.566 zł –  jest to kredyt na pokrycie pozostałej części przyznanego 

dofinansowania, które dopiero będziemy mogli uzyskać po rozliczeniu projektu. Dopiero w 2019 

roku jak środki wpłyną po rozliczeniu projektu, to zwiększone są w 2019 roku rozchody o kwotę 

1.435.566 zł, ale zwiększone są również dochody z tytułu właśnie dotacji, czyli cały cykl można 

powiedzieć zamknie się dopiero w 2019 roku. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

3) przyjęcia aktualizacji Strategii Rozwoju Gminy Iłowa na lata 2014 – 2020 

Pan JanWoronik – Główny Specjalista w Referacie Gospodarki Komunalnej – poinformował, 

że w związku z zamiarem aplikowania w ramach naboru wniosków  ogłoszonego przez Zarząd 

Województwa Lubuskiego o przyznanie pomocy na operacje typu  „Inwestycje w targowiska lub 

obiekty budowlane przeznaczone na cele promocji lokalnych produktów” w ramach poddziałania 

„Wsparcie inwestycji w tworzenie, ulepszanie i rozwijanie podstawowych usług lokalnych dla 

ludności wiejskiej, w tym rekreacji, kultury i powiązanej infrastruktury” objętych Programem 

Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014–2020,  konieczne jest dokonanie stosownych zmian w 

dokumencie strategii i uszczegółowienie zapisów.  
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Zgodnie z wymogami naboru strategia rozwoju gminy powinna potwierdzać, że planowana do 

realizacji przez beneficjenta operacja  znajduje w strategii swoje odzwierciedlenie.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – proszę Państwa, możecie Państwo mieć takie obawy, że tych 

wniosków jest tyle poskładanych, że inwestycji tak dużo jak na tak małą gminę, milionów złotych 

kredytu, które trzeba wziąć w związku z tym. My tą inwestycję jeżeli ewentualnie może dojść do jej 

realizacji przewidujemy na 2019 rok.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  

za przyjęciem uchwały głosowało – 12 radnych 

przeciw – 0 

wstrzymujących się – 1 (E. Lesiak) 

4) wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do gminnego zasobu nieruchomości, 

nieruchomość stanowiącą własność osoby fizycznej   

Pan Janusz Kaniecki –  Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – poinformował, że 

w dniu 31 sierpnia 2016 r. pomiędzy Gminą Iłowa reprezentowaną przez Burmistrza Iłowej, a 

właścicielem działki nr 289/5 zostało zawarte porozumienie, mocą którego wyraził on zgodę na 

dokonanie wydzielenia przedmiotowego pasa gruntu z działki nr 289/4. 

Nabycie przedmiotowej działki przez Gminę Iłowa nastąpi w związku z wejściem z jezdnią drogi 

gminnej w granice działki właściciela  podczas realizacji zadania p.n. "Kompleksowy program 

poprawy bezpieczeństwa na drogach gminnych przez przebudowę nawierzchni i montaż urządzeń 

poprawiających bezpieczeństwo - etap I w miejscowościach: Borowe, Czyżówek, Szczepanów, 

Jankowa Żagańska, Konin Żagański, Czerna i Klików.  Wejście z drogą ujawniono podczas prac 

geodezyjnych związanych z budową przez właściciela budynku mieszkalnego .  

W dniu 23 marca br. została wydana decyzja zatwierdzająca podział geodezyjny w wyniku którego 

została wydzielona działka nr 289/5.  

W budżecie Gminy zostały przewidziane środki finansowe na ten cel w kwocie 6300 zł. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

5) wyrażenia zgody na wynajęcie na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym, gruntu 

stanowiącego część działki nr 773/5 położonej w Iłowej przy ul. Kościelnej 

Pan Janusz Kaniecki –  Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – w dniu 10 maja 

2017 r. do tut. Urzędu wpłynęło podanie dzierżawcy o zawarcie w drodze bezprzetargowej umowy 

najmu gruntu pod wybudowanym pawilonem położonym na działce nr 773/5 w Iłowej przy ul. 

Kościelnej na targowisku miejskim. 

Zgodnie z § 8 pkt 2 uchwały nr 164/5/XVII/08 Rady Miejskiej w Iłowej z dnia 18 lipca 2008 r. 

w sprawie zasad wydzierżawiania gruntów komunalnych warunkiem zawarcia umowy na dzierżawę 

gruntu komunalnego w drodze bezprzetargowej jest m.in. dostarczenie uwiarygodnionej kserokopii 

pozwolenia na budowę dotyczącą nieruchomości wybudowanej na dzierżawionym gruncie (z 

ewentualnym zaświadczeniem o oddaniu nieruchomości do użytku). 

Wnioskodawca złożył wniosek o przepisanie umowy najmu gruntu pod tym pawilonem handlowym 

na rzecz nabywcy. Nie posiada jednak pozwolenia na budowę. 

W stosunku do tego pawilonu została podjęta przez Radę Miejską w Iłowej uchwała nr 

242/7/XXXIII/17 w dniu 25 stycznia 2017 r. Zgodnie z art.37 ust. 4  ustawy o gospodarce 

nieruchomościami zawarcie umów użytkowania, najmu lub dzierżawy na czas oznaczony dłuższy 

niż 3 lata lub na czas nieoznaczony następuje w drodze przetargu. Zgodnie z dalszym zapisem Rada 

może wyrazić zgodę na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tych umów. 

Osoba wskazana w uchwale wyraziła zgodę na wykorzystanie jej danych osobowych w treści 

uchwały, składając stosowne oświadczenie. 
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Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

6) o zmianie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków udzielania 

stypendiów w ramach Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci 

i Młodzieży Gminy Iłowa 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – Szanowni Państwo ta uchwała i szereg innych uchwał 

jest bezpośrednio lub pośrednio związana  z reformą oświaty, która w tym roku następuje dlatego 

też wszystkie te uchwały wchodzą w życie z dniem  1 września 2017 roku, czyli po wejściu w życie 

już tych nowych rozwiązań w dziedzinie oświaty. Pierwsza z tych uchwał dostosowująca nasz 

lokalny program wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży dostosowuje do nowych 

warunków. Przypomnę tylko, że do tej pory wspieranie edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży w 

naszej gminie na podstawie dotychczasowej uchwały było w rozbiciu na uczniów szkoły 

podstawowej i uczniów gimnazjum. W związku z wejściem nowej reformy u nas gimnazjum znika, 

natomiast uczniowie gimnazjum stają się uczniami szkoły podstawowej, ale uczęszczają do klas 

dotychczasowego gimnazjum, aby utrzymać ten podział jeszcze w roku przyszłym została 

dokonana zmiana do tej uchwały mówiąca o tym, że jeżeli my mówimy o uczniach szkoły 

podstawowej to rozumiemy uczniów klasy pierwszej do ósmej szkoły podstawowej, natomiast 

jeżeli mówimy o uczniach gimnazjum i dzieciach będziemy przez to również rozumieć uczniów 

klas dotychczasowego gimnazjum prowadzonych w szkole podstawowej.  

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 

konsultacji, które zostały przeprowadzone od 22.05.2017 r. – 29.05.2017 r. oraz, że  w wyniku 

konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  

za przyjęciem uchwały głosowało – 12 radnych 

przeciw – 0 

wstrzymujących się – 1 (M. Jakubowicz) 

7) o zmianie uchwały w sprawie ustanowienia okresowych stypendiów sportowych oraz 

nagród i wyróżnień za osiągnięte wyniki sportowe 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – podobna jest sytuacja jak przy poprzedniej uchwale. 

Przyczyny zmiany zapisu uchwały Nr 194/7/XXVIII/16 Rady Miejskiej w Iłowej z 11 października 

2016 r. w sprawie ustanowienia okresowych stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień za 

osiągnięte wyniki sportowe wynikają z przeprowadzanej reformy systemu oświaty, w efekcie której 

stopniowo zostają wygaszane gimnazja jako jednostki systemu oświaty. Ponieważ konstrukcja tej 

uchwały jest podobna do konstrukcji uchwały Nr 334/6/XLII/14 Rady Miejskiej w Iłowej z  12 

listopada 2014 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków udzielenia stypendiów w ramach 

Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży Gminy Iłowa, stąd też 

większość uzasadnienia do zmian tamtej uchwały ma zastosowanie do zmiany uchwały dotyczącej 

przyznawania stypendiów, nagród i wyróżnień sportowych. 

Niniejszy projekt uchwały zakłada dodanie na końcu rozdziału pierwszego nowego paragrafu 2a 

doprecyzowującego, co w rozumieniu uchwały określają pojęcia "uczeń szkoły podstawowej" 

i „uczeń gimnazjum” w przejściowej sytuacji stopniowego wygaszania gimnazjów. 

Zmieniono również wzór wniosku o przyznanie nagrody za osiągnięte wyniki sportowe, który to 

wzór uzupełniono o informacje dotyczącą klasy, do której uczęszcza uczeń - kandydat do nagrody.  

Zmiany te są konieczne, ponieważ zgodnie z treścią § 22 ust. 3 oraz § 30 uchwały 

Nr 194/7/XXVIII/16, nagrody sportowe I, II i III stopnia oraz wyróżnienia sportowe przyznaje się 

odrębnie dla uczniów szkoły podstawowej i uczniów gimnazjum.  
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Przy przyznawaniu stypendium sportowego nie ma to znaczenia, gdyż przy tej formie nagradzania 

za osiągnięte wyniki sportowe nie ma znaczenia uczniem jakiej szkoły jest kandydat do 

stypendium. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 

konsultacji, które zostały przeprowadzone od 22.05.2017 r. – 29.05.2017 r. oraz, że  w wyniku 

konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  

za przyjęciem uchwały głosowało – 12 radnych 

przeciw – 0 

wstrzymujących się – 1 (M. Jakubowicz) 

8) stwierdzenia przekształcenia zespołu publicznych szkół w ośmioklasową szkołę 

podstawową 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – ta uchwała jest jedną z najważniejszych, ponieważ na 

podstawie tej uchwały następuje przekształcenie dotychczasowego zespołu szkół w ośmioletnią 

szkołę podstawową. A więc zgodnie z treścią § 1. Stwierdza się przekształcenie z dniem 1 września 

2017 r. Zespołu Szkół w Iłowej z siedzibą w Iłowej ul. Piaskowa 2-2a, w ośmioletnią szkołę 

podstawową o nazwie: Szkoła Podstawowa im. Lotników Alianckich w Iłowej z siedzibą w Iłowej 

ul. Piaskowa 2-2a. Zaznaczam, że jest to uchwała, która mówi o stwierdzeniu, ponieważ zgodnie z 

ustawą Przepisy wprowadzające ustawę – Prawo oświatowe nie ma innej możliwości jak tylko 

przekształcenie zespołu w ośmioletnią szkołę podstawową i tutaj ustawodawca nie dał nam żadnego 

pola do manewru. Zasięg terytorialny szkoły obejmuje wszystkie miejscowości, a w mieście Iłowa 

wszystkie ulice, a więc zgodnie z wcześniej już przyjętą uchwałą Nr 270/7/XXXV/17 z dnia 29 

marca 2017 r. w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r. W naszym wypadku ten 

podział nie będzie ulegał już zmianie, ponieważ już nie istnieje gimnazjum i w przyszłości już nie 

będziemy podejmować w tym zakresie żadnych innych uchwał chyba, że będziemy chcieli nową 

szkołę otworzyć.  

Jeszcze chciałbym prosić o autopoprawkę w podstawie prawnej poprzez dodanie w ustawie o 

samorządzie gminnym wyrazów oraz z 2017 r. poz. 730. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 

konsultacji, które zostały przeprowadzone od 22.05.2017 r. – 29.05.2017 r. oraz, że  w wyniku 

konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  

za przyjęciem uchwały głosowało – 12 radnych 

przeciw – 0 

wstrzymujących się – 1 (M. Jakubowicz) 

9) dowozu dzieci do przedszkola i szkół, wobec których Gmina Iłowa nie ma obowiązku 

zapewnienia bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – Rada Miejska w Iłowej uchwałą Nr 219/7/XXXI/16 

z dnia 7 grudnia 2016 r. w sprawie dowozu uczniów do przedszkola i szkół, wobec których Gmina 

Iłowa nie ma obowiązku zapewnienia bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu (Dz. Urz. 

Woj. Lubuskiego z 2016 r. poz. 2607) wyraziła zgodę na zorganizowanie dzieciom dowozu do 

przedszkola i szkoły, jeżeli droga dziecka z domu do przedszkola lub szkoły wynosi co najmniej 

2,5 km, pomimo że nie ma takiego obowiązku. Uchwała ta została podjęta w oparciu o art. 14a 

ust. 4a i art. 17 ust. 3 pkt 2  ustawy z dnia 7 września 1991 roku o systemie oświaty 

(Dz. U. z 2016 r. poz. 1943), które to przepisy tracą moc z dniem 1 września 2017 r. 
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Pragnąc nadal organizować dowóz dzieci w przypadkach, gdy gmina nie ma takiego obowiązku, 

konieczne staje się podjęcie nowej uchwały, ale w oparciu o nowe przepisy zawarte w ustawie - 

Prawo oświatowe, które to przepisy zaczną obowiązywać od 1 września 2017 r. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 

konsultacji, które zostały przeprowadzone od 22.05.2017 r. – 29.05.2017 r. oraz, że  w wyniku 

konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

10) ustalenia czasu w trakcie którego zapewnia się bezpłatne nauczanie, wychowanie i 

opiekę w przedszkolu publicznym 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – Przedszkole publiczne musi zapewniać bezpłatne 

nauczanie, wychowanie i opiekę w czasie nie krótszym niż 5 godzin dziennie. Czas ten określa rada 

gminy w drodze uchwały. Rada Miejska piątej kadencji uchwałą nr 365/5/XLI/10 z dnia 

17 września 2010 r. określiła ten czas na 5 godzin dziennie. Uchwała ta była wydana na podstawie 

art. 6 ust. 1 pkt 2 ustawy o systemie oświaty, który to przepis traci moc z dniem 1 września 2017 r. 

(co również powoduje, że sama uchwała traci moc z tym dniem). 

Od dnia 1 września 2017 r. zaczynają obowiązywać nowe przepisy zawarte w ustawie - Prawo 

oświatowe, w tym między innymi nowy przepis upoważniający radę gminy do ustalenia 

bezpłatnego czasu nauczania, wychowania i opieki (art. 13 ust. 1 pkt 2). Tak jak dotychczasowo, 

czas ten nie może być krótszy niż 5 godzin dziennie. Zgodnie z nowym projektem uchwały, 

bezpłatny czas nauczania, wychowania i opieki będzie realizowany od poniedziałku do piątku (z 

wyjątkiem dni świątecznych) w godzinach od 7:30 do 12:30. 

Ustalenie bezpłatnego czasu nauczania, wychowania i opieki związane jest z pobieraniem opłat za 

przedszkole. Opłaty można pobierać jedynie za godziny nauczania, wychowania i opieki poza 

wyznaczonymi przez radę jako bezpłatne. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 

konsultacji, które zostały przeprowadzone od 22.05.2017 r. – 29.05.2017 r. oraz, że  w wyniku 

konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

11)  o zmianie uchwały w sprawie zasad i trybu korzystania z kompleksu boisk „Orlik” 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – Przygotowany projekt uchwały jest związany 

z przeprowadzaną reformą oświaty i tzw. wygaszaniem gimnazjów. W przypadku naszej gminy, 

gimnazjum jako odrębna jednostka organizacyjna przestaje istnieć z dniem 1 września 2017 r. 

Uczniowie klas II i III gimnazjum stają się z tym dniem uczniami prowadzonych w ośmioletniej 

szkole podstawowej klas gimnazjalnych, tym samym stają się uczniami szkoły podstawowej. 

Zmiana regulaminu kompleksu boisk „Orlik” jest uchwałą potocznie nazywaną "uchwałą 

czyszczącą". Zmiana polega na wykreśleniu z regulaminu uprawnienia uczniów gimnazjum do 

korzystania z Orlika w określonych godzinach. Zmieniono więc dotychczasowy zapis o treści: 

"§ 4. Kompleks jest udostępniany: 

1) w okresie nauki szkolnej (wrzesień – listopad i marzec – czerwiec): 

a) dla uczniów szkoły podstawowej i gimnazjum w okresie roku szkolnego – od poniedziałku 

do piątku w godzinach 8:00 – 15:00;" 

wykreślając w § 4 pkt 1 lit. a wyrazy „i gimnazjum”. 
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Niniejsza uchwała zmieniająca wejdzie w życie z dniem 1 września 2017 r., a więc z dniem, gdy 

faktycznie w gminie Iłowa nie będzie funkcjonowało gimnazjum. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 

konsultacji, które zostały przeprowadzone od 22.05.2017 r. – 29.05.2017 r. oraz, że  w wyniku 

konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

12)  o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Iłowa 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – zmiana zapisów Statutu Gminy Iłowa dotyczy 

wykreślenia dwóch jednostek organizacyjnych funkcjonujących w strukturze gminy, które są 

wymienione w § 10 w ust. 1 uchyla się pkt 6 i pkt 13 Statutu Gminy: 

- Gimnazjum im. Jana Pawła II w Iłowej, 

- Zespołu Szkół w Iłowej. 

Pozostaje nam Szkoła Podstawowa im. Lotników Alianckich i tutaj się co do nazwy nic nie zmienia 

i nie musimy tutaj zbędnych zmian w Statucie. Ta zmiana polega jedynie na wykreśleniu dwóch 

jednostek, które znikają jako jednostki gminne. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 

konsultacji, które zostały przeprowadzone od 22.05.2017 r. – 29.05.2017 r. oraz, że  w wyniku 

konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  

za przyjęciem uchwały głosowało – 12 radnych 

przeciw – 0 

wstrzymujących się – 1 (M. Jakubowicz) 

Ad. II pkt 5 

Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji Rady Miejskiej  

za przyjęciem protokołu głosowało – 13 radnych   

przeciw – 0 

wstrzymujących się – 0 

Ad. II pkt 6 

Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – pan radny Przynoga zapytał 

dlaczego nie zostali zaproszeni strażacy z OSP Iłowa, w ogóle z gminy – proszę Państwa tak jak 

pamiętacie ta sesja została zwołana na wniosek pana Burmistrza w związku z tym, że mieliśmy 

zamiar, który spełniliśmy podpisać umowę partnerską z francuską Gminą Blanzy. Proszę Państwa 

było to takie nasze pierwsze wspólne spotkanie, które mam nadzieję przerodzi się w spotkania 

bardziej praktyczne, bardziej robocze, żebyśmy w konkretny sposób mogli tą współpracę rozwijać. 

Byliście Państwo obecni na sesji i widzieliście, że cała sala była praktycznie wypełniona, a była to 

elegancka sala, także mogliśmy się pochwalić. Ciężko byłoby znaleźć takie eleganckie 

pomieszczenie, które pomieściło by jeszcze więcej osób, oczywiście na hali sportowej moglibyśmy 

zrobić sesję, tylko jak by to wyglądało. To jest jedna taka przyczyna, a druga to tak jak 

wspomniałem wcześniej, było to takie pierwsze spotkanie i trudno byłoby zapraszać, bo jeżeli 

zaprosilibyśmy strażaków wypadałoby zaprosić przedstawicieli wszystkich organizacji, zrzeszeń, 

bo również oni może w przyszłości nawiążą kontakty z odpowiednikami francuskimi. Także tutaj 

wspólnie zapraszając gości, tworząc listę gości doszliśmy do wniosku, że będzie czas na to, aby i 

strażacy i emeryci i każda inna organizacja, która byłoby zainteresowana, żeby mogła bliższe 

kontakty nawiązać, a my jako Rada myślę, że będziemy im pomagać. Takie po prostu były 
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przyczyny, zapraszając tą jedną organizację moglibyśmy urazić innych. Także taką odpowiedź 

proszę przekazać, czym się kierowaliśmy przy tworzeniu listy gości.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – jeśli chodzi o pierwszy wniosek pana Mieczysława 

Jakubowicza dotyczący podpaleń byłego ogrodnictwa skierujemy wniosek do Komisariatu Policji 

w Iłowej.  

Odnośnie drugiego pytania pana Jakubowicza, jak również pana Przynogi dotyczącego 

umożliwienia poruszania się po chodnikach przy drodze nr 296 ul. Traugutta oraz ul. Żagańska w 

roku 2015 zwróciliśmy się najpierw do Zarządu Dróg Wojewódzkich, a Zarząd Dróg 

Wojewódzkich skierował nasz wniosek do Urzędu Marszałkowskiego, który jednoznacznie 

stwierdził z tego co pamiętam, że chodnik na ul. Traugutta jest zbyt wąski do tego, żeby mogli 

poruszać się po nim rowerzyści oraz piesi. Biorąc pod uwagę natężenie ruchu pieszych na tym 

chodniku myślę, że to niczemu by nie przeszkadzało, ale taką oficjalną odpowiedź uzyskaliśmy. 

Oczywiście możemy ponowić wniosek w związku z tym, że są takie głosy mieszkańców i 

interpelacja radnego, że to są wszystkie argumenty przemawiające za tym, żeby ten ruch rowerowy 

umożliwić na ulicy Traugutta, bo to jest jednoznaczne ułatwienie poruszania się nie tylko rowerów, 

ale również samochodów mechanicznych, które mogą stwarzać rowerzystom niebezpieczeństwo.  

Kolejne interpelacje pana Edwarda Lesiaka – jeśli chodzi o przystanek w Jankowej projekt 

organizacji ruchu jest złożony w starostwie, w tej chwili czekamy na zatwierdzenie. Jeśli chodzi o 

przepust na drodze między Jankową a Janowem, to tak jak pan słusznie zauważył nie było 

warunków do tego, żeby tam można było wejść z pracami, ale myślę, że do wakacji te prace 

zrobimy. Jeśli chodzi o sprzątanie po zimie, to proszę o wypowiedź pana kierownika ZGKiM. 

Pan Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 

– jesteśmy w trakcie kończenia sprzątania po zimie i wkrótce piasek zostanie w Jankowej 

uprzątnięty.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – utwardzenie drogi do Mirostowic, mam to zadanie w 

budżecie, natomiast jest problem ze znalezieniem wykonawcy, który w tych pieniądzach miałby to 

zrobić. Muszę powiedzieć, że wykonawcy nie są zainteresowani w ogóle wykonaniem tych prac, 

jest to zbyt mała kwota. Na zapytanie ofertowe, które wysłaliśmy do kilku firm nie odpowiedział 

nikt. Po prostu jest to tak małe zadanie, które powoduje, że zainteresowania nie ma. Być może 

rozwiązaniem będzie sytuacja, w której po wyłonieniu wykonawcy remontu Placu Wolności uda się 

go przekonać, żeby te prace wykonał za te pieniądze, biorąc pod uwagę, że to jest praca brukarska.  

Jeśli chodzi o sprzedaż nieruchomości w Szczepanowie, właścicielami nieruchomości, czyli szkoły 

i terenu zabudowanego jest przedsiębiorstwo, które ma zamiar uruchomić w tamtym miejscu Dom 

Spokojnej Starości.  

Jeśli chodzi o interpelację pana Franciszka Przynogi – montaż lustra Leśna – Piaskowa – wczoraj 

otrzymaliśmy projekt organizacji ruchu i jutro prześlemy do Starosty, żeby go zatwierdził.  

Wniosek związany z wymianą pieców węglowych w Gminie Iłowa – jest to działanie, które zostało 

wpisane do planu gospodarki niskoemisyjnej, który zatwierdzaliśmy w ubiegłym roku i myślę, że 

wcześniej, czy później trzeba będzie to zrobić, ale na pewno nie w tej kadencji. Chyba, że w jakimś 

takim stopniu minimalnym, żeby dać jednoznaczny sygnał mieszkańcom, że gmina ma to na 

uwadze, ale nie wiem, czy pieniądze znajdą się w budżecie, o czym już pani Skarbnik Gminy 

raczyła wspomnieć, że przyszły rok może być trudny w związku z tym, że gmina realizuje spore 

inwestycje.  

Pan Franciszek Przynoga – ja rozumiem, że w tym roku nie ma pieniędzy, bo wiadomo jakie 

zadania wykonujemy, ale może byłoby warto na przyszły rok do budżetu jakąś kwotę wprowadzić, 

żeby mieszkańcy mogli korzystać z tego zadania. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz –    jeżeli to jest pytanie czy warto to powiem, że tak, ale czy 

takie pieniądze będą to powiem na tę chwile, że nie.  
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Proszę Państwa interpelacja również taka szeroka dotycząca ewentualnego zaangażowania, czy też 

zainteresowania gminy programem mieszkanie 500+, przyznaję, że ja nie miałem jeszcze czasu 

przeanalizować tego programu, więc trudno mi się w tej chwili wypowiedzieć, ale mogę panu 

ewentualnie obiecać, że przygotuję się żebym mógł dać odpowiedź na piśmie jak ewentualnie 

mogłoby to wyglądać w naszej gminie. To się też wiąże z nakładami finansowymi Gminy Iłowa, te 

potrzeby mieszkaniowe na terenie gminy są spore. Trudno jest mi w tej chwili dać jednoznaczną 

odpowiedź. 

Pan Zygmunt Sygnowski – to jest program rządowy, także gmina ma tylko teren udostępnić, a nie 

finanse. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz –  tak jak powiedziałem nie znam szczegółów tego programu 

więc nie chcę o nim opowiadać, bo nie wiem. 

Pan Zygmunt Sygnowski – wiem, że inne gminy już przystąpiły do tego programu i realizuje się. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz –  zorientuję się, na pewno otrzyma pan odpowiedź na piśmie 

jak to wygląda z naszej strony. Bo jeżeli to jest kwestia udostępnienia tylko gruntu, to jest proste i 

myślę, że warto się nad tym zastanowić.  

Ad. II pkt 7 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz  

Odnośnie interpelacji pani Sołtys z Jankowej zwrócimy się z zapytaniem na piśmie i otrzyma pani 

odpowiedź pisemną.  

Przy okazji jeszcze Państwu odpowiem, bo o tym wspominałem na przedostatniej sesji, że Zarząd 

PKP Nieruchomości w Poznaniu zadeklarował chęć uporządkowania terenu wokół stacji PKP w 

Iłowej. W tej chwili jest na etapie wyboru wykonawcy tego zadania. 

Jeśli chodzi o odpowiedź dotyczącą zapytania na sytuację, która miała miejsce na PSZOK związaną 

z dostarczeniem opon, które nie zostały przyjęte – ta sytuacja jest dosyć prosta dlatego, że osoba, 

która przyjechała z tymi oponami jest rolnikiem, a to były opony od traktora, w takiej sytuacji 

rolnik traktowany jest jako przedsiębiorca, a przedsiębiorca ma obowiązek mieć podpisaną umowę 

na utylizację opon z maszyny, którą wykorzystuje w rolnictwie. I to nawet nie ma nad czym 

dyskutować, dotyczy to wielu innych przedsiębiorców na terenie gminy, oni wszyscy muszą mieć 

umowy związane z utylizacją tego typu materiałów, to nie jest nic nadzwyczajnego.    

Ad. II pkt 8 

Zakończenie  obrad sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady 

Miejskiej  zamknął  obrady XXXVIII sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej.  

Na tym protokół zakończono. Protokół zawiera 16  stron, ponumerowanych od 1 do 16. 

Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 15
00

 do godz. 17
15

. 

 

Protokołowała: 

 

Maria Sokołowska 

 

 

 

 

 


